
 
 

29. august 2024 

J.nr. 2024-0281406 

 

 

Teknik- og Miljøforvaltningen 

 

 

 

Bemærkninger fra Indre By Lokaludvalg om administrationsgrundlaget 

for reklameskilte og vareudstillinger: 

 

1. Der skal friholdes minimum 100 cm gangareal, så barnevogne, 

store el-scootere, kørestole mv. kan passere problemfrit. 

 

2. I administrationsgrundlaget skal der fastsættes en max.-størrelse på 

reklameskilte og vareudstillinger. 

 

3. I administrationsgrundlaget skal der stilles æstetiske krav til 

reklameskilte og vareudstillinger. Reklameskilte og 

vareudstillinger skal passe til omgivelserne og ikke dominere. 

 

4. Der bør være et forbud mod blinkende lys i reklameskilte, 

vareudstillinger mv., som kan forveksles med et lyssignal eller et 

udrykningslys. 

 

5. I administrationsgrundlaget skal det slås fast, at tilladelsen til 

reklameskilte og vareudstillinger følger virksomheden og ikke 

stedet. Dvs. at en ny ejer af et givent sted vil skulle søge om en 

tilladelse. 

 

6. I administrationsgrundlaget skal der redegøres for, hvordan 

kommunen kontrollerer, at reglerne for reklameskilte og 

vareudstillinger overholdes. 

 

7. Det skal have en konsekvens at overtræde reglerne. I 

administrationsgrundlaget bør der redegøres for konsekvensen. 

 

8. Er der noget til hinder for at indføre en "Three strikes and you 

are out"-regel?  - Dvs., om der er noget til hinder for, at kommunen 

trækker en tilladelse til reklameskilte og vareudstillinger tilbage, 

hvis en erhvervsdrivende efter tre advarsler fortsat ikke overholder 

reglerne. 

 

9. Der bør udarbejdes guidelines til de erhvervsdrivende om regler 

for facader, reklameskilte og vareudstillinger. 
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10. Kommunens hjemmeside om reklameskilte og vareudstillinger bør 

indeholde oplysninger om de økonomiske og personalemæssige 

ressourcer, som kommunen bruger på at administrere reklameskilte 

og vareudstillinger. 

 

11. Overholdes reglerne for facader, reklameskilte og vareudstillinger 

ved indgangen fra Rådhuspladsen til Frederiksberggade? 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Bent Lohmann, 

forperson i Indre By Lokaludvalg 


